
 

 

 

Børne- og Undervisningsministeriet 

7. marts 2025 

Sagsnr.: 25/04237  

Børne- og Undervisningsudvalget 

Christiansborg 

Svar på alm. del – spørgsmål 183 

I brev af 11. februar 2025 har udvalget efter ønske fra Helena Artmann 

Andresen (LA) stillet mig følgende spørgsmål: 

Alm. del – spørgsmål 183: 

Vil ministeren afklare, hvad den saglige begrundelse var for at droppe un-

dersøgelse af vold på skolerne under Socialdemokratiets regeringsledelse 

i 2019-2022? 

Svar:  

Den nævnte undersøgelse indgik i den daværende VLAK-regerings (2016-

2019) handleplan mod vold og trusler i folkeskolen, som aldrig blev of-

fentliggjort på grund af folketingsvalget i juni 2019. Undersøgelsen blev 

derfor aldrig igangsat. Jeg var ikke børne- og undervisningsminister i pe-

rioden 2019-2022 og kan ikke redegøre for årsagerne til, at arbejdet med 

handlingsplanen efter folketingsvalget i 2019 som helhed blev skrinlagt, 

herunder undersøgelsen. 

 

Jeg henviser desuden til min besvarelse af BUU alm. del – spm. 314 (folke-

tingsåret 2023-2024).  

 

 

Med venlig hilsen 

 

Mattias Tesfaye 

Offentligt
BUU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 183
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